
Október patrí úcte 
k vráskam a šedinám. 
Dokonca druhá 
októbrová nedeľa, 
v tomto roku je to 
8. október,  je Dňom 
starých rodičov. Tento 
sviatok, tak ako aj 
Deň matiek, Deň otcov 
a iné sviatky, prišiel k 
nám z Ameriky, kde ho 
oslavujú už štyridsať 
rokov...
Ktovie, ako by ho naše 
babky a dedkovia 
chceli oslavovať? Určite 
s vnúčencami... Nie 
všetci starkí však budú 
mať to šťastie, aby od 
detí ich detí boli v ten 
deň objaté, aby strávili 
s nimi hodinku, dve, 
celý ich sviatočný deň. 
Lebo všetci starí rodičia 
by najradšej všetky 
sviatky oslavovali 
s rodinou. Doprajme im 
preto v nedeľu jesenné 
„Vianoce“. A namiesto 
pekne zabalených 
materiálnych darčekov 
im darujme svoj čas..., 
úsmev, záujem o to, ako 
prežívajú jeseň života, 
čo ich trápi, i čo teší, 
alebo sa len tak popýtať 
o radu. Aby mali pocit, 
že ich ľúbime a napriek 
vráskam na tvári a 
striebru vo vlasoch ešte 
stále potrebujeme...
 Alena Borszéková
 šéfredaktorka
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Na margo

Žiadosť  o dotácie 
z rozpočtu mesta 
podávajte do 
konca októbra

Bánovčan a silák 
Peter Kováč sa 
zranil pri ťahaní 
kamiónu

Do zbierky Biela 
pastelka sa zapojili 
všetky bánovské 
základné školy 
a SOŠS

785. 
výročie prvej písomnej 

zmienky mesta 

Bánovce
nad Bebravou

Prioritné opravy a rekonštrukcie mestských komunikácií až na jar

Investícia za vyše milión eur z úveru

Vernisáž druhej výstavy bánovského Fotoklubu Rokoš s novými členmi

Momenty s kúzlami okamihov

Schvá lená v ýšk a 
investície je v sume 1,1 
milióna eur so splatnosťou 
na obdobie desiatich rokov. 
V  prvej etape sa budú 
realizovať rekonštrukcie 
nasledovných ulíc: A. 
Hlinku, Sládkovičova, 
Moyzesova, Hollého, 
K  priehrade. Na sídlisku 

Dubnička to budú ulice: 
Mojm í rova ,  Novo -
meského, A. Dubčeka, 
Husitská nová a Matice 
slovenskej. Rekonštrukcia 
bude zahŕňať výmenu 
povrchu vozovky a priľah-
lých chodníkov. V  súčas-
nosti prebieha príprava 
verejného obstarávania 

na zhotoviteľa diela. Jeho 
vyhlásenie sa predpokladá 
v  prvej polovici mesiaca 
október. Mesto predpo-
kladá, že po úspešnom 
vybavení všetkých zákon-
ných povinností bude 
termín realizácie na jar 
2018.

 Tlačová správa mesta

Ve r n i s á ž  v ý s t a v y 
otvorila riaditeľka Mest-
ského kultúrneho  stre-
diska Zuzana Janáčová. 
Účastníkom slávnostného 
stretnutia sa prihovorili 
aj predseda fotok lubu 
Vladimír Matúš (na foto) 
a  poslankyňa MsZ a  TSK 

Rudolfa Novotná. Za vedenie 
mesta pr ija l pozvanie 
zástupca primátora Peter 
Bulík . Minulotýždňová 
vernisáž bola dôkazom, že 
v  našom meste máme veľa 
priaznivcov kvalitnej foto-
grafie. A čo je ešte lepšie, aj 
veľa dobrých fotografov. 

Fotoklub Rokoš svoju 
činnosť vyvíja už od roku 
1996. Je plnohodnotným 
členom slovenskej rodiny 
fotoklubov a  každoročne 
sa jeho členovia zúčastňujú 
rôznych fotograf ických 
súťaží. Jednou z  nich je aj 
celoštátna súťaž fotoklubov 

Petzvalov mapový okruh, na 
ktorej v roku 2014 získal klub 
druhé miesto a v  minulom 
roku tretie miesto. Vyhod-
notenie tohto ročníka bude 
o mesiac, v novembri. „Keď 
sme v  roku 2015 prešli pod 
krídla Mestského kultúrneho 
strediska, pripravili sme prvú 

členskú výstavu Momenty  I. 
s  cieľom predstaviť sa 
širokej bánovskej verejnosti. 
Dôvodom bol fakt, že náš 
fotoklub bol síce známy vo 
fotografickej brandži v rámci 
Slovenska, ale na domácej 
scéne sa o nás veľa nevedelo.

Pokračovanie na 5. strane >>

Na základe uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach nad 

Bebravou z 29. mája 2017 bola schválená 
realizácia opráv a rekonštrukcií 
komunikácií na území mesta. 
Financované budú formou PPP projektu. 

D ruhé miesto v roku 2014, tretie 
miesto v roku 2016... to sú 

úspechy bánovského fotoklubu Rokoš 
z posledných rokov na celoštátnej 
súťaži fotoklubov Petzvalov mapový 
okruh. Po dvoch rokoch sa trinásť 
našich fotografov predstavuje bánovskej 
verejnosti samostatnou členskou 
výstavou Momenty II.



2. október 2017 Číslo 38

Október - mesiac úcty k starším. 
Nezabudnime!

Staroba je prirodzenou súčasťou nášho života.A práve október 
je Mesiacom úcty k starším. Jesenný mesiac a jeseň života – dve 
paralely, ktoré spolu súvisia. Úcta k starším by mala byť hlavne 
spontánna, nenásilná a sústavná. Vekom seniori nadobudli rôzne 
skúsenosti, ktoré môžu odovzdávať mladším. Napokon, vďačíme 
im za svoj život. Nezabudnime na pozdrav, ktorý je najjedno-
duchším prejavom ľudskej spolupatričnosti a rešpektovania iných 
ľudí. Uctime si tých, ktorí tvrdo pracovali, aby sa nám žilo lepšie. Uctime si tých, ktorí 
sa každý deň vzdávali radostí, ktoré im život ponúkal, aby urobili šťastnými nás, svoje 
deti. Uctime si našich otcov a naše mamy. Našich prarodičov. Uctime si všetkých, ktorí 
si zodrali svoje ruky, aby naše zostali hladké a nepoškvrnené. „Nech sú požehnaní tí, čo 
majú pochopenie s mojou neistou chôdzou a trasľavými rukami. Nech sú požehnaní tí, čo 
uznávajú, že moje uši sa už musia napínať, aby zachytili slová. Nech sú požehnaní tí, čo si 
uvedomujú, že môj zrak zoslabol a moje myslenie už nie je také bystré. Nech sú požehnaní 
tí, čo mi prepáčili, že sa mi dnes vyliala káva...“ Ján Kšiňan

info, inzercia2

Žiadosť  
o dotácie
do konca októbra
Mesto Bánovce nad 
Bebravou, v zmysle 
Všeobecne záväzného 
nariadenia č. 53, o 
poskytovaní dotácií 
právnickým osobám 
a fyzickým osobám – 
podnikateľom, oznamuje 
občanom, že svoje 
žiadosti môžu predkladať 
do 31. októbra 2017.  
Mesto môže poskytnúť, 
podľa výšky získaných 
príjmov do svojho 
rozpočtu v príslušnom 
roku, dotácie na rozvoj 
a podporu miestnej 
kultúry, zachovanie 
pamiatkových objektov 
a pamätihodností, 
na podporu športu, 
vzdelávania, 
zdravotníctva, 
sociálnej, humanitnej a 
charitatívnej činnosti, 
na základe písomných 
žiadostí. Podrobné 
informácie pre žiadateľov 
sú zverejnené na webovej 
stránke mesta, kde nájdu, 
v uvedenom všeobecne 
záväznom nariadení, 
aj príslušné predpísané 
tlačivo.
 Tlačová správa mesta

Oznamy 
mesta

Platená inzercia

Voľ by do VÚC sa blížia!
Využite možnosť prezentácie

Voľby do samosprávnych krajov 
budú 4. novembra 2017, využite 
možnosť na prezentáciu! Všetkým 
kandidátom vo voľbách do orgánov 
samosprávnych krajov ponúkame 
možnosť prezentácie v  Bánovských 
novinách. Využite šancu a  oslovte 
svojich voličov prostredníctvom 
lokálneho týždenníka! 

Viac informácií nájdete na 
www.kulturabn.sk v sekcii Televizia 
a  noviny/Reklama u nás alebo na 
telefónnom čísle 0948 602 422. (r)

Dni ovocia a medu 2017
v Trebichave s Bánovčanmi

Pozývame vás v sobotu 
7. októbra na XXI.  Pod-
horské dni ovocia a medu 
do obce Trebichava. 
Program začína o  9.30 h 
ekumenickou bohoslužbou 
v  ku ltúrnom dome. 
V  programe vystúpia 
o 10.30 h Bábkové divadlo 
z  domčeka, o 11.00 h FS 
Drienovec Bánovce nad 
Bebravou, o 12.00 h Sestry 
Bacmaňákové, o  13.00 h 
Veselá Bída z ČR. O zábavu 
sa v doobed ňajších 
hodinách postarajú aj 
choduliari. Popoludní sa 
vyhodnotia súťaže o naj-

krajšie tekvicové strašidlo, 
o najlepšie jablko, o  naj-
lepšie pálené Podhoria, 
pripravená je aj tombola. 
Popoludní budú účinkovať 
o 16.00 h FS Hájiček Chre-
novec –   Brusno, o 17.00 
h Bánovčania Romana 
Hlobeňová a Filip Hlobeň. 
Vstupné na festival sú 
2  eurá, deti 1 euro. Počas 
dňa budú stánky s občer-
stvením   a  remeselnými 
výrobkami,  s  medom, 
medovníkmi, cukrovou 
vatou, detské hry, maľo-
vanie na tvár a  ďalšie 
atrakcie.

Valné 
zhromaždenie 
urbáru 
v Miezgovciach
Pozemkové spoločen-
stvo Bývalí  urbarialisti  
Miezgovce poz ý va 
podielnikov  na valné 
zhromaždenie, ktoré sa 
bude konať  v  sobotu 
14 .   ok tóbra 2017 
o 14.00 h v KD v Miez-
govciach, prezentácia 
začína o 13.30 h.

Voľby 

VÚC

Platená inzercia
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Rady v edukatívnych brožúrach 
nielen pre rodičov a seniorov

Drienovec v Kopřivnici 
na Festivale medu a pesničky 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou avizovalo, že 
plánuje v  rámci projektu 
Poznaním k  hodnotnému 
životu, ktorý je realizovaný 
pod záštitou primátora 
Mariána Chovanca, vydať 
dve edukatívne brožúry. 
Jedna je určená pre rodičov 
a druhá pre seniorov. Obsa-
hujú aktuálne témy, ako 
napríklad bezpečná domác-
nosť, bezpečné prostredie, 
ako predísť okradnutiu, či 
podvodu. Dôkladne sa tiež 
venujú drogovej proble-
matike, rizikám internetu, 
šikanovaniu v škole a iným 
zaujímavým témam. 

Vzhľadom k  tomu, že 
projekt fi nančne podporila 
Rada vlády SR pre prevenciu 
kriminality, obe brožúry 
pred vydaním mesto zaslalo 
najprv na Ministerstvo 
vnútra SR. Aktuálne má 

už k  dispozícii priaznivé 
recenzie .  „Dôkazom 
aktívnej pomoci a  spolu-
práce so samosprávou je aj 
táto publikácia, ktorá vyšla 
vďaka finančnej podpore 
Rady vlády SR pre prevenciu 
kriminality. Jej autor ju 
zostavil veľmi prehľadne, 
a  zrozumiteľne, pričom sa 
zameral na aktuálne oblasti 
prevencie kriminality... 
V jednotlivých kapitolách 
poskytuje cenné praktické 
rady, ktoré určite ocenia 
nielen rodičia. Vysoko 
oceňujem najmä fakt, 
že táto rodinná príručka 
obsa huje  m nožs t vo 
kazuistík, ktoré sa vedia 
veľmi citlivo dotknúť 
čitateľa v každom veku. 
Za pozitívum považujem 
tiež schopnosť a utora 
obsiahnuť viaceré náročné 
témy v  relatívne krátkom 

texte, pričom ani jedna 
z  nich nestratila na kvalite 
spracovania. Publikáciu 
budú preto môcť využiť aj 
školy, krízové a poradenské 
centrá ,  mimovládne 
organizácie ,  sociálne 
oddelenia a ostatní, ktorí sa 
venujú deťom a  mládeži,“ 
Aj t ýmito slovami 
ohodnotil Jozef Halcin, 
riaditeľ odboru prevencie 
kriminality kancelárie 
ministra vnútra SR, nové 
edukatívne brožúry mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
Obe publikáciesa aktuálne 
spracúvajú do grafickej 
verzie, ktorá by mala ísť 
do tlače už v októbri 2017. 
Podrobnejšie informácie 
o ich distribúcii bude 
mesto informovať hneď po 
dokončení tlačiarenských 
prác. 

 Tlačová správa mesta

Ďalšie kontrolné dni 
primátora v teréne

Uplynulý týždeň usku-
točnil primátor Marián 
Chovanec ďalšie kontrolné 
dni v  rôznych lokalitách 
mesta. Po vyvodení opat-
rení po predchádzajúcich 

kontrolách pokračoval 
v  riešení ďalších požiada-
viek a  podnetov občanov. 
Okrem iného preveril 
aktuálne prebiehajúce práce 
na urnovom cintoríne, kde 

sa budujú nové chodníky 
a bezbariérové vstupy.  
Navštívil tiež Materskú 
školu na Ulici 5. apríla, aby 
osobne skontroloval areál, 
ktorý má poškodené oplo-
tenie. S riaditeľkou Helenou 
Šulovou a  Vladimírom 
Vrankom, vedúcim odboru 
služieb mestu, sa dohodli 
na urgentnom odstrá-
není problému. Súčasne 
boli s  mestskou políciou 
dohodnuté aktívnejšie 
kontrolné body v  blízkosti 
tejto materskej školy.  Pri-
mátor postupne navštevuje 
každú lokalitu a  preveruje 
plnenie úloh, ktoré boli 
zadané zamestnancom 
úradu a pracovníkom VPP. 
Všetky podnety, ktoré mu 
boli zaslané, rieši priebežne.    
 Tlačová správa mesta

Festival medu a  pís-
ničky v  Kopřivnici sa 
teší záujmu verejnosti aj 
preto, že včelárstvo má 
v  tomto našom partner-
skom meste dlhoročnú 
tradíciu. Na štvrtý ročník 
pozvali do multižán-
rového sprievodného 
kultúrneho programu aj 
bánovský folklórny súbor 
Drienovec.  

„Radi sme prijali ich 
pozvanie a spoločne, všetci 
členovia nášho súboru,  
sme svojimi tancami 
a  spevmi spestrili ich 
bohatý kultúrny program. 
Prezreli sme si výstavu o 
včelárstve a včelárskych 
pomôckach, videli sme živé 
včelstvo v sklenených úľoch, 
mohli sme ochutnať med a 
medovinu. Ich pohostin-
nosť a skvelá nálada nám 
naozaj učarovala a tešíme 
sa na ďalšiu spoluprácu,“ 
hovorí Branislav Lech, 
vedúci súboru Drienovec, 

na margo návštev y 
v  partnerskom meste. 
Spolupráca, ktorá sa nad-
viazala s  Kopřivnicou len 
koncom minulého roka, 
nabrala teda na rýchlosti 
i  pestrosti, ale najmä na 
srdečnosti aj v inej oblasti.  
Treba ešte zdôrazniť, že 
spolok včelárov tu bol zalo-
žený takmer pred sto rokmi 
a  súčasní nástupcovia 
môžu mať dobrý pocit, že 

kolektívnu spoluprácu pri 
chove včiel rozšírili a v tra-
dícii pokračujú. Trojdňový 
festival prebiehal v  histo-
rickom areáli pri  kultúrnej 
pamiatke – budove zvanej 
Fojství. Je tu múzeum, 
ktoré patrí pod Technické  
múzeum Tatra Kopŕivnice. 
A  práve tu, na Fojství, 
v  roku 1850 začal Ignác 
Šustala s  výrobou prvých 
bričiek a kočiarov...       (ab)

Odvetná návšteva tatrovákov 
do Kopřivnice bude 31. októbra 2017

Poč a s  ned áv nej 
návštevy kopřivnických 
tatrovákov v  Bánovciach 
nad Bebravou  organizátori 
dohodli aj recipročnú 
návštevu Bánovčanov 
v  Kopřivnici. Dohoda 
o  ďalšom stretnutí bola 
okamžitá a  obojstranne 
potvrdená, nezodpove-
danou otázkou zostával 
termín. Vzhľadom k množ-
stvu iných dlhodobo 
naplánovaných podujatí 
na oboch stranách to bolo 
mimoriadne zložité. Po 
dohode vedení oboch miest 
je potvrdený termín utorok 
31. október 2017.

Program návštevy 
je podobný, aký absolvo-
vali kopřivnickí seniori 
v  našom meste. Odchod 
autobusu z  Bánoviec je 
o 6.00 h z parkoviska pred 
Poliklinikou.  Plánovaný 
príchod  do Kopřivnice je 
asi o 9.00 hodine. V Kopřiv-
nici je naplánovaná 
krátka prehliadka centra 
mesta, potom návšteva 
areálu Tatry Kopřivnice, 
nahliadnutie do výrob-
ných hál fabriky, návšteva 
Technického múzea Tatry, 
dokumentujúceho históriu 
výroby automobilov tejto 
značky a  potom obed. Po 
obede nasleduje spoločné 
stretnutie a diskusia býva-

lých kolegov tatrovákov. 
Po ukončení stretnutia na 
spiatočnej ceste domov ešte 
návšteva mestečka Štram-
berk, ktoré založil syn 
českého kráľa Jána Luxem-
burského Jan Jindřich 
Luxemburský v  roku 1359 
a jeho mestskej  pamiat-
kovej rezervácie.

Vedenie mesta sa 
týmto obracia na bývalých 
tatrovákov, ktorí svoj 

záujem o návštevu Kopřiv-
nice deklarovali podpisom  
počas stretnutia v  jedálni 
SOŠ strojníckej 20. sep-
tembra, aby svoj pretrvá-
vajúci záujem o  účasť na 
návšteve Kopřivnice potvr-
dili telefonicky zástupcovi 
primátora Petrovi Bulíkovi 

na čísle 0917 875  392, 
alebo na adrese  zastupca@
banovce.sk, a  to najneskôr 
do 27. októbra 2017. Počet 
účastníkov potrebujeme 
vedieť presne kvôli zabez-
pečeniu dostatočnej kapa-
city prepravy. Potvrdenie 
záujmu o  zájazd je možné 
vykonať aj v informačnom 
centre na Námestí Ľ. Štúra, 
alebo v budove Mestského 
úradu, na sekretariáte 

prednostky MsÚ. Prosíme 
tiež bývalých tatrovákov 
kolegov, pokiaľ máte  na 
seba kontakt, odovzdajte si 
navzájom   vyššie uvedené 
informácie. Cena zájazdu 
je 10 eur a zahŕňa dopravu, 
obed a vstupné do múzea.

 Tlačová správa mesta

Bývalí tatrováci zo špeciálnej vojenskej výroby, ktorí 
začali organizovať stretávky v roku 2016

Foto:  www.vcelari-koprivnice.cz
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Do zbierky Biela pastelka sa zapojili všetky bánovské základné školy a SOŠS
Únia nevidiacich a slabozrakých pomáha aj nečlenom

Humanitárna pomoc ľuďom v núdzi 
z rúk Mládeže Slovenského Červeného kríža

Na území okresu sa 
počas dvoch zbierkových 
dní 22. a  23. septembra 
vyzbieralo 761 eur. Kým 
žiaci základných škôl 
realizovali zbierku len 
priestoroch škôl a  oslovo-
vali spolužiakov a učiteľov, 
stredoškolákov sme mohli 

vidieť aj v  uliciach mesta 
i  na námestí. „Každoročne 
oslovujeme r iaditeľov 
jednotlivých škôl o  pomoc 
pri zbierke a  zakaždým sa 
stretneme s ochotou. Sme im 
za to veľmi vďační. Medzi 
najaktívnejšie školy s  dlho-
ročnou spoluprácou, kde sa 

vždy aj najviac vyzbiera, 
patrí Základná škola Par-
tizánska,“ potvrdila Mária 
Danielová, d lhoročná 
predsedníčka Základnej 
organizácie ÚNSS v Bánov-
ciach nad Bebravou, ktorá je 
zároveň už vyše desať rokov 
aj predsedníčkou Krajskej 

rady ÚNSS v  Trenčíne. 
A  posledné roky pracuje aj 
ako členka Ústrednej rady 
ÚNSS. Okrem bánovských 
škôl sa do zbierky v okrese 
zapojili aj školy v  Uhrovci 
a v Šišove. 

Základná organizácia 
ÚNSS v  Bánovciach nad 

Bebravou mala kedysi 
vymedzené hodiny pre 
svojich členov v  Klube 
dôchodcov na Farskej ulici. 
Vzhľadom k  situácii klubu, 
ktorý sa má dočasne presťa-
hovať do iných priestorov, 
ale aj k zníženého počtu  
členskej základne, aké-

koľvek informácie a pomoc 
poskytuje Mária Danielová 
najmä telefonicky na čísle 
0904 682 023, keď treba 
aj osobne. „Mladí ľudia 
so zrakovými problémami 
nemajú záujem o  členstvo 
v organizácii, preto sa počet 
našej základnej organizácie 
znížil na tridsať. Napriek 
tomu rada pomôžem radou 
a informáciami komukoľvek, 
kto má problémy so zrakom 
a nie je členom našej únie,“ 
povedala Mária Danielová, 
ktorá celý svoj život zasvä-
tila dobrovoľníckej práci pre 
ľudí s  podobným osudom 
a na čele základnej organi-
zácie, ktorá zastrešuje celý 
okres Bánove nad Bebravou, 
pracuje už úctyhodných 27 
rokov .  

 Alena Borszéková

Počas posled ných 
septembrových dní ste 
mali možnosť vidieť našich 
dobrovoľníkov zo Sloven-
ského Červeného kríža 
aj v  teréne pri rozdávaní 
pot rav i novej  pomoci 
v  okresoch Bánovce nad 
Bebravou, Partizánske ale 
aj Topoľčany. Potravinové 
balíčky rozdávali ľuďom, 

ktorí sú v  hmotnej núdzi 
a  častokrát sú na pokraji 
chudoby. V  potravinovom 
balíčku sa nachádzajú 
trvanlivé potraviny, ako 
napríklad múka, ryža, 
instantné polievky, mäsové 
konzervy... Dobrovoľníci 
aj takouto činnosťou 
preukazujú ľuďom okolo 
seba princíp Červeného 

kríža a  to je humanita. 
„ Pot rav ino v ú pomoc 
roz d ávame š t y r ikrát 
do roka. Zo začiatku 
to bolo veľmi náročné 
si všetko hlavne časovo 
naplánovať, ale urobili sme 
si na rozdávanie systém. 
Potravinová pomoc patrí 
medzi moje najobľúbenejšie 
aktivity v  Červenom 

kríži. Najviac ma potešia 
šťastné tváre so slovíčkom 
ďakujem. Ten pocit, keď 
takouto formou pomôžete 
človeku, je na nezaplatenie,“ 
povedala Jana Števanková, 
predsedníčka Skupiny 
M ládeže Slovenského 
Č e r v e n é h o  k r í ž a 
v Bánovciach na Bebravou.

 Text a foto MSČK

Národná kultúrna 
pamiatka Kostol sv. Kozmu 
a  Damiána v  Kšinnej z  13. 
storočia sa iba raz za rok 
stáva dejiskom nezvyčajnej 
slávnostnej svätej omše  pri 
príležitosti sviatku jeho 
patrónov.  Pútnej svätej 
omše 24. septembra sa 
zúčastnili stovky veriacich 
z  okolitých obcí i  mesta 
Bánovce nad Bebravou. 

Kým farníci z  Uhrovca 
a iných obcí išli pešo, veriaci 
z  Bánoviec nad Bebravou 
na čele s  pánom farárom 
Stanislavom Garajom  prišli 
na omšu na bicykli. Svätú 
omšu pred kostolíkom 
celebroval Mons. Anton 
Gálus, ktorý v  minulosti 
pôsobi l ako  kaplán 
a  neskôr ako  dištr. dekan 
v Bánovciach nad Bebravou 
a  tiež ako administrátor v 
Malej Hradnej. V súčasnosti 
je farárom v Staškove. Spolu 
s  ním prišli vzdať úctu 
pamiatke lekárov a svätých 

Kozmu a  Damiána aj ďalší 
kňazi z  okolitých farností. 
Ondrej Zemko z Uhrovca, 
Marek Virág z Nitrianskych 
Sučian, Ján Hrabovský 
z  Bobota  a  už spomínaný 
Stanislav Garaj z  Bánoviec 
nad Bebravou. Po skončení 
bohoslužieb si  Mons. Anton 
Gálus prevzal dar - pútnickú 
palicu, ktorú mu odovzdal 
vlastnoručne zhotoviteľ 
Dominik Vojtek zo Kšinnej. 
Po ukončení oficiálnej 
časti slávnosti, ktorú 
každoročne organizuje 
RKC farnosť Uhrovec 
s veľkou pomocou veriacich 
z  Kšinnej, nasledovalo už 
tradičné agapé. Každoročnú 
zbierku od veriacich použijú 
organizátori  výlučne na 
obnovu Kostolíka sv. Kozmu 
a  Damiána. Aj vďaka ich 
príspevkom kostolík krásnie 
a je lákadlom nielen pre 
veriacich, ale aj pre turistov 
z celého Slovenska. 

 Text a foto: Peter Bujna

Zbierka Biela pastelka je po Dni 
narcisov najznámejšia, ale aj 

najpopulárnejšia medzi mládežou. 
Aj v tomto roku sa do celoslovenskej 
aktivity Únie nevidiacich a slabozrakých 
Slovenska zapojilo všetkých päť 
základných škôl a Stredná odborná 
škola strojnícka v Bánovciach nad 
Bebravou. 

Foto:
ZŠ Komenského

Pútnici na svätej omši pri vzácnom kostole v Kšinnej 
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Ukázalo sa, že to bol 
krok dobrým smerom, 
pribudli nám noví členovia, 
oživila sa činnosť  fotoklubu, 
zorganizovali sme niekoľko 
spoločných fotoakcií, čo 
vyústilo do prípravy druhej 
členskej výstavy,“  povedal 
predseda fotoklubu Vla-
dimír Matúš. Pre obohatenie 
zážitku z výstavy boli medzi 
panelmi vystavené diela 
umeleckého kováča Mila 
Lokšíka z Dolnej Márikovej. 

Na  výstave sú odpre-
zentované práce trinástich 
členov fotoklubu. Mnohé 
z nich vznikli práve na spo-
ločných plenéroch v Banskej 
Štiavnici či vo Vyšnej Boci. 
Dlhoroční členovia klubu  
akoby ostávali verní svojim 
témam. A tak v sieni výstavy 
dominovala biela volavka, 
či iné vtáctvo a živočíšstvo 
od Dušana Čanigu. A  tejto 
prírodnej téme ostávajú 
verní aj Jaroslav Švaba, ale 
aj Ľubor Čačko – jeho detail 

na sagu stepnú, nafotenú na 
Zoborskej lesotepi upútala 
najmä mládež. Nový člen 
Lukáš Lacík si z  ciest po 
svete priniesol plnú nošu 
fotozáberov, či z  Kanady 
alebo z  Juhovýchodnej 
Ázie. Branislav Holbay 
a  Ján Pomothy vsadili na 
čiernobiely efekt. Kým 
Braňa upútali skôr geomet-
rické tvary, Ján priniesol 
iný emocioniálny zážitok 
– nahliadol do súkromia, 
do príbytkov (na foto) i  do 

hĺbok vrások v tvári, ľudí na 
okraji spoločnosti. Michal 
Kodaj ponúkol momenty 
mesta i  krajiny, Vladimír 
Matúš ostáva klasikom 
a  milovníkom všetkého 
pekného, čo ho obklopuje. 
Marián Paluš  prezentoval 
promofotky hudobníkov, 
most cez rieku a „výbuch“ 
oblakov. Tomáš Paule 
vsadil na akty i detaily. Ivan 
Zajac je pravdepodobne 
milovníkom dobrej hudby 
a  atmosféru koncertov sa 

snažil pretlmočiť moment-
kami z vystúpení. A Róbert 
Fojtík sa tentokrát zameral 
na ľudí v  pohybe na dvoj-
kolesových tátošoch. Miro-
slavovi Igazovi sa podarila, 
úplne náhodou, unikátna 
dúha nad Liptovskou Marou 
i snivé pohľady v mestách... 

Aj riaditeľka MsKS 
Zuzana Janáčová, aj predseda 
Vladimír Matúš potvrdili, že 
výstava sa  nerodila ľahko. 
Fotografi, ktorí ju pripra-
vovali, to prezradili až pri 
voľnej debate po vernisáži. 
V  rámci klubu sa vytvorila 
trojčlenná „komisia“, ktorá 
z  množstva musela vybrať 

tie naj. Veríme, že verejnosť 
ocení ich výber a koncepciu. 

Fotoklub Rokoš to 
nie sú len spomínaní 
trinásti členovia. Klub je 
otvorený každému, kto má 
dobré videnie. Nemusí byť 
majiteľom najmodernejšej 
techniky. Veď, ako potvrdili 
mnohí, ešte stále fotia na 
fi lm. Preto, ak máte cit pre 
krásu a  viete zachytiť ten 
správny moment, možno 
o  dva roky bude aj ten váš 
záber vystavený na výstave 
Momenty III. Už teraz sme 
zvedaví. 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Oskar Baláž

Martina Kajanová

Milan Šustr

Apollonia Radha Gnengadoo

Kristína Geršiová

Matej Motolík

Dávid Huba

Lenka Mojtová

Štefan Mihályi

Oliver Nemeš

Agáta Cagáňová

Jakub Filo

Narodili sa

Vladimír Varhaník a Bc. Miriama Valachová
Tomáš Santus a Denisa Repová
Peter Sladkay a Patrícia Patrová
Tomáš Barát a Linda Mek ýšová

Uzavreli manželstvo

Oľga Ďurmeková, rod. Strelková  *1931
Anna Zajacová, rod. Geletová  *1928
Milan Kušnier  *1934

Opustili nás

Múdre slovo pre dušu
„Potrebujem druhého, aby som úplne chápal všetk y štruk-
túry svojho bytia.“ 
   Jean-Paul Sartre (1905-1980), francúzsk y fi lozof a spisovateľ

Dnes píše Zuza.nka
4:10 - skoré, ale pekné 

ráno. Bola som prvá. Napí-
sala som moje meno, na 
môj papier, mojím perom 
a prilepila som ho mojou 
lepkou na okno starého 
ústavu  - presne tak, ako 
ma poučili. Prišla ďalšia 
pani... tiež sa zapísala. Už 
sme boli dve  - hneď bolo 
veselšie! „A o koľkej vlastne 
začínajú ordinovať?“ „Idem 
sa pozrieť,“ ponúknem 
sa ochotne. Vojdem do 
podbránia - tam niekde 

by mal byť vchod - zadný.  
Raz darmo... som pacient - 
začiatočník. A práve tam, 
na tom správnom mieste, 
sedel pacient  - harcovník 
- na rozkladacej rybárskej 
stoličke. Na kolenách - roz-
čítaná beletria. O stoličku 
opretá termoska s čajom... 
a pred ním, na dverách -  
jeho papier, s jeho menom 
...  a pod ním -  ešte ďalšie 
dve. Tak , tomuto sa hovorí 
nečakaná zmena poradia. 
 (zb)

Šiestaci na besede s domácou prekladateľkou
Šiestaci zo ZŠ Goraz-

dova cez prázdniny nelenili 
a prečítali si detskú knihu 
od nórskeho spisovateľa 
Jo Nesbo podľa vlastného 
výberu. Keďže v našom 
meste žije a pracuje prekla-
dateľka Evka Lavríková, 
pozvali sme ju na hodinu 
literatúry, aby sme besedo-
vali nielen o prečítaných 
knihách, ale aj o živote v 

Nórsku, o možnostiach 
štúdia jazykov a o prekla-
daní a vydávaní kníh.  Ako 
bývalá žiačka ZŠ Gorazdova 
si zaspomínala na svojich 
bývalých učiteľov, na metódy 
výučby,  porovnala vyba-
venie školy vtedy a  dnes, 
a pochvalne sa vyjadrila 
o vynovenom interiéri školy. 
Žiaci sa dozvedeli o jej láske 
k nórčine a  o skutočnosti, 

že osobne pozná svetozná-
meho autora  bestsellerov 
Jo Nesbo. Od roku 2011 
jej  vo vydavateľstve IRON 
LIBRI  postupne vyšli štyri 
diely zo série o doktorovi 
Proktorovi   a v súčasnosti 
prekladá piaty diel. Šiestaci 
boli aktívni a v uvoľnenej 
atmosfére kládli množstvo 
otázok. Získali nové infor-
mácie o tvorbe a výrobe 

kníh. Cieľom akcie bolo 
motivovať žiakov k čítaniu, 
rozvíjať lásku k literatúre 
a pestovať úctu ku všetkým, 
ktorí sa na vzniku knihy 
podieľajú. Prekladateľka 
naviac odporučila deťom, 
aby sa učili jazyky, lebo ovlá-
danie jazyka otvára ľuďom 
brány do sveta a  zväčšuje 
osobnú slobodu.

 Magdaléna Krchlíková

Vernisáž druhej výstavy bánovského Fotoklubu Rokoš s novými členmi

Momenty s kúzlami okamihov

Dokončenie z 1. strany >>
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Dar pre ZŠ Komenského od Športovej akadémie Mateja Tótha
V stopách tých najlepších 

25. september bol pre 
ZŠ J.A.Komenského  výni-
močným dňom. V telocvični 
školy učitelia a žiaci privítali 
milých hostí. Osobne prišiel 
aj Daniel Pastorek, manažér 
olympijského víťaza v chôdzi 
Mateja Tótha, s  darom pre 
školu... 

Po úvodných príhovo-
roch riaditeľa školy Martina 
Slováka a hosťa (na foto) 
žiakom slávnostne odovzdali 
dar, ktorý im bude slúžiť 
na rozvíjanie pohybových 
schopností a obratnosti. 
Tento dar získala škola od 
Akadémie Mateja Tótha. 
Športová akadémia úra-
dujúceho majstra sveta 
je ambiciózny projekt 
pre deti predškolského a 
mladšieho školského veku. 
A  prečo práve naša škola? 

Projekt sa rozbehol ešte v 
minulom   školskom roku, 
kde bolo podmienkou 
okrem prihlásenia zabehať 
pomocou aplikácie Strava 
cez O2 potrebné množstvo 
kilometrov, aby deti našej 
školy získali grand zadarmo. 
Do behu na podporu 
našej školy sa zapojila aj 

široká verejnosť v  našom 
meste.  Riaditeľstvo školy 
vyjadruje všetkým veľké 
poďakovanie, predovšetkým 
Bánovským behúňom - P. 
Struhárovi, M. Selešovej, M. 
Adamkovičovi a  J. Prista-
chovi.   Aj vďaka ich úsiliu 
môžu žiaci predovšetkým 
prvého stupňa cvičiť v popo-

ludňajších hodinách v  telo-
cvični našej školy. Žiaci budú 
zaradení do systému a  budú 
mať svoje internetové žiacke 
knižky s   evidenciou ich 
činnosti. Ambícia projektu 
je ponúknuť novú celoročnú 
aktivitu pre najmenších s 
prepracovanou metodikou a 
samostatným tréningovým 
programom. Zároveň dbá 
na kvalitu pohybu, zdravý 
vývoj dieťaťa a celkovú 
radosť z pohybu. Trénin-
gový program akadémie sa 
opiera o inovatívne metódy, 
v ktorých tvorcovia skĺbili 
najnovšie poznatky zo 
športového tréningu detí. 
Všetkým našim členom 
športovej akadémie želáme   
veľa športového úsilia a 
najmä radosti z pohybu.

 Dagmar Čikošová

Zápasnícke turnaje
s úspechmi našich

V  polovici septembra 
sa v Prievidzi konal už 45. 
ročník medzinárodného 
turnaja. Zúčastnila sa na 
ňom rekordná účasť 210 
zápasníkov z 10 krajín 
(Rusko, Ukrajina, Bul-
harsko, Česko, Poľsko, 
Maďarsko, Rumunsko, 
Srbsko, Chorvátsko a 
Slovensko). Bánovský 
Mestský zápasnícky klub 
vyslal do Prievidze dvoch 
svojich členov. V kategórii 
seniorov sa predstavil 
Peter Ducho, ktorý si 
v hmotnosti do 57 kg 
vybojoval 5. miesto. Viac 
sa darilo Vilovi Danišovi, 
ktorý medzi mladšími 

žiakmi do 57 kg vyhral 
všetky zápasy okrem 
semifinálového. Obsadil 
tak pekné 3. miesto.

Nitra sa 23. septembra 
stala dejiskom 36. ročníka 
Memoriálu Jozefa Svitača. 
Medzi 119 zápasníkmi sa 
štyria členovia Mestského 
zápasníckeho k lubu 
nestratili, skôr naopak 
všetci skončili na stupni 
víťazov. Najcennejší kov 
získali Matyáš Filov 
a  Adam Stepien, obaja sa 
stali víťazmi Memoriálu. 
Striebornú medailu si 
vybojoval Andrej Melas, 
bronzovú Peter Ducho.    
 (aj, mu)

FK Kasandra:  Křižáček
Filmový klub Kassandra si pre vás v  piatok 

6.  októbra od 20.00 h v  MsKS pripravil čerstvú 
novinku v hlavnej úlohe so známym Karlom Rodenom. 
Chlapec Jeník utiekol z domu uchvátený rozprávaním 
o detských križiackych výpravách. Jeho otec, skutočný 
rytier, sa vydáva na cestu, aby ho našiel. Otcova výprava 
je cestou do jeho vlastného povedomia, v  ktorom sa 
stretáva so svojím najväčším strachom. Nachádza 
miesta, kde sa syn objavil, avšak vždy príde neskoro. 
Vstupné sú 3 eurá, s preukazom FK 2 eurá.

Takmer hodinu sme odolávali
Spartak Bánovce – FK DAC Dunajská Streda B 0:1 (0:0)

V prvom polčase mohli 
diváci vidieť len medzišest-
nástkový futbal, v ktorom 
si ani jedno mužstvo nevy-
pracovalo výraznú gólovú 
príležitosť. Hostia boli po 
celé stretnutie futbalovejší, 
behavejší, viac držali loptu 
na kopačkách, ale ich 
útočná snaha končila pred 
šestnástkou, kde narážali 

na dobre organizovanú hru 
zverencov trénera Slováka. 
Spartakovci sa snažili 
hrať na brejky, no rezerva 
Dunajskej Stredy ich do 
zakončenia nepúšťala. Ani 
po zmene strán sa obraz 
hry nezmenil a futbal  
divákov skôr nudil ako 
bavil. O osude stretnutia 
rozhodla 58. minúta, kedy 

sa obrana Spartaka dopus-
tila lacnej chyby a nikým 
neatakovaný Mészáros sa 
šťastne dostal k odrazenej 
lopte, ktorú poslal do siete. 
Ani inkasovaný gól našich 
futbalistov neprebudil a 
keďže na zvrat nenašli 
morálne ani fyzické sily, 
hostia si pohodlne ustrážili 
vedenie. Rezerva Dunaj-

skej Stredy dohrávala 
stretnutie s loptou na nohe, 
a z Bánoviec si zaslúžene 
odviezla všetky tri body. 

Zostava Bánoviec: 
Hipp - Tabak, Poštrk, 
Oravec  (78 .Tu roň), 
Mrocek, Barta, Olej, Svatík 
(65.Minárik), Gajdošík, 
Halás, Hrabal. 

 (aj,dj)

Na margo názoru matky mladého bánovského futbalistu kategórie U11

V Spartaku sa neuprednostňujú žiadni hráči 
Do našej redakcie nám 

matka mladého futbalistu 
z kategórie U11 napísala 
svoj názor, kde uvádza, že 
zverenci bývalého trénera 
Spartaka Jozefa Heráka, 
už nie sú vo futbalovom 
Spartaku vítaní  a zároveň 
nám dáva námet, aby sme 
zistili, kde deti narodené v 
roku 2006 hrávajú, respek-
tíve koľkí majú to šťastie, 
že môžu hrať na Spartaku. 
Podľa našich informácií, 
šiesti mladí futbalisti 
zostali hrať za Bánovce, 
na druhej strane, rodičia 
zhruba desiatich hráčov 
bývalej U11 sa dobrovoľne 
rozhodli pre zmenu klubu.    

Reakciu Spartaka 
Bánovce nám poskytol 
Milan Kráľ, šéft réner mlá-
deže FK Spartak Bánovce 
nad Bebravou:

„Hráči trénera Heráka 
sú, boli a budú v Spartaku 
stále vítaní, len treba 
dať veci do jasnej roviny. 
Kategória U11, ktorú viedol 

tréner Herák  (neviem, či 
ho môžem ofi ciálne nazvať 
trénerom, lebo  za celý 
čas, čo pôsobil v  Spartaku 
si nebol schopný spraviť 
ani základnú trénerskú 
licenciu) v   súťažnom 
ročníku 2016/2017 skončila 
svoju súťaž v  júni 2017 . 
Podľa súťažného poriadku 
ZsFZ sa táto kategória 
automaticky presúva do 
kategórie mladších žiakov, 
ktorí hrajú 2. ligu. Táto 
kategória obsahuje dvoj-
ročník  - chlapci narodení 
v  roku 2005 a  2006. Túto 
kategóriu trénuje tréner 
Marián Halavin. Všetci 
chlapci narodení v  roku 
2006, konkrétne ich 
rodičia, mali na výber, či 
nechajú svoje deti naďalej 
hrať v  súťažnom ročníku 
2017/2018 za Spartak, alebo 
svoje dieťa posunú ďalej. 
Mali na výber prestup 
s  obmedzením, prestup 
bez obmedzenia, striedavý 
štart. Za to, že si niektorí 

rodičia vybrali možnosť 
prestupu bez obmedzenia 
do mužstva Bobot, nesú 
zodpovednosť len samotní 
rodičia, ktorí zastupujú 
svoje deti. Ostatní rodičia 
túto možnosť nepotrebo-
vali, lebo nechali svoje deti 
naďalej hrať za farby FK 
Spartak Bánovce. Nechcem 
rozoberať tento problém 
podrobnejšie, nechcem 
byť ani konkrétny, sám 
som mal počas letných 
prázdnin debatu s  niekto-
rými rodičmi bývalej U11 
trénera Heráka a  myslel 
som si, že po našej debate 
bol problém vyjasnený. 
Ak sa cítil niektorý rodič 
dotknutý, nemal sa podpi-
sovať pod prestup svojho 
syna do Bobota, ale mal 
prísť so svojím synom za 
trénerom mladších žiakov 
(ako to urobili zvyšní 
rodičia), zapojiť sa do letnej 
prípravy a zabojovať o svoj 
„fl ek“ v tomto mužstve. My 
sme nikoho zo Spartaku 

nevyhnali, práve naopak, 
každý kto k  nám príde, 
má dvere otvorené. A von-
koncom sa v  Spartaku..., 
citujem jedného rodiča od 
trénera Heráka: niektorým 
šikovnejším rodičom nada-
nejších detí sa podarilo pre-
pašovať svoje deti do vyššej 
triedy...  neuprednostňujú 
žiadni mládežnícki hráči, 
všetci majú rovnakú šancu, 
len treba chcieť prísť na 
tréning, tvrdo pracovať a až 
potom treba niečo riešiť. 
Na záver by som chcel 
podotknúť, že je to trápne, 
aby sa takéto veci riešili cez 
noviny, každý si vie zistiť 
v tejto dobe číslo na mobil, 
zavolať, stretnúť sa osobne 
a  vyjasniť si niektoré veci 
z očí do očí, ale podotýkam, 
nech sa každý venuje tomu, 
čomu rozumie. Každá 
kritika je opodstatnená, 
len musí byť založená na 
realite, jasných faktoch 
a kompetenciách.“    

 (aj)
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na facebooku 

Turisti do 
Kysuckých 
Beskýd

KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v  sobotu 14. októbra 
do Kysuckých Beskýd, 
konkrétne na výstup na 
Rycierovu horu (1225 
m). Akcia je vhodná 
aj pre rodiny s  deťmi 
a  pre mládež, ktorá 
si na Kysuciach môže 
vychutnať aj vláčik vo 
Vychylovke a navštíviť 
Vychylovský vodopád, 
Odchod spoločného 
autobusu je o  7.00 h 
z  autobusovej stanice. 
Prihlásiť sa môžete 
v  CVČ 038/7602454 
alebo u  predsedu KST 
Mariána Chovanca na 
0905 910 068. 

Víťazom Bánovského siláka a novým profesionálom sa stal Maroš Štefaňák
Bánovčan Peter Kováč sa zranil pri ťahaní kamiónu

Slovenský pohár silných 
mužov a Euroliga silných 
žien - tieto dve súťaže obsahuje 
Bánovský silák, ktorého sa v 
nedeľu zúčastnilo 15 silných 
mužov a päť žien. Z Ukrajiny pri-
šiel Ivan Derkač, z Českej repub-
liky Martin Netušil. Zo Slovákov 
sa na štarte predstavili  známe 
mená ako Pavol Horňák, Tomáš 
Piros, Peter Očovay, Peter Kováč, 
Miroslav Pohlodek, Mário Fuska, 
Viktor Suchý, Jožka Vrtal, Zsolt 
Zlatner, Denis Hanák, Radovan 
Kollár či líder bodovania Maroš 
Štefaňák. Po dlhodobom zranení 
sa do súťažného kolotoča vrátil 
Ľubomír Griglák. Pred štartom 
finálového kola mali najväčšiu 
motiváciu Maroš Štefaňák a 
Tomáš Piroš. Len jeden z nich sa 
mohol stať víťazom Slovenského 
pohára a postúpiť medzi profesio-
nálnych pretekárov Slovenskej 
asociácie silných mužov. 

Úvod tradične patrí preve-
reniu sily pliec a tricepsov. Ťažká 
115 kilogramová klada nerobila 
problém Derkačovi, ktorý poľahky 

nasúkal sedem zdvihov. Na ich 
regulárnosť dohliadal medzi-
národný rozhodca Pavol Guga, 
ktorému sekundoval organizátor 
súťaže Branislav Golier. Druhé 
miesto s  piatimi zdvihmi vybo-
jovalo kvarteto Piros, Očovay, 
Fuska, Pohlodek, tretie miesto so 
štyrmi zdvihmi získal poltucet 
pretekárov a  to Griglák, Horňák, 
Vrtal, Zlatner, Hanák a Štefaňák.  
Nasledovalo prehadzovanie 
150 kilogramovej gule. Tu sa 
nešťastne zranil Pali Horňák, 
ktorý neodstúpil z  pretekov, ale 
pokračoval i napriek natrhnutému 
trieslovému svalu. Prvenstvo 
za šesť zdvihov získal Štefaňák, 
za ním s  piatimi prehodeniami 
skončil Piros a  Pohlodek. Tretie 
miesto so štyrmi prehodeniami 
patrilo v danom teste Griglákovi 
so Zlatnerom.  V strede podujatia 
dostal zabrať chrbát. Mrtvé ťahy 
s  osobným automobilom preve-
rili každého. Až pätica nebola 
schopná predviesť ani jeden 
zdvih. S neuveriteľnou ľahkosťou 
predviedol jedenásť zdvihov a pri-

písal si tak najviac bodov Ľubo 
Griglák. O  jeden zdvih zaostal 
Zlatner, duo Štefaňák – Pohlodek 
si delilo tretiu priečku za osem 
zdvihov.  Predposledným sústom 
bolo ťahanie kamióna, ktorý 
tradične v Bánovciach patrí medzi 
najťažšie na Slovensku. Nie tak 
váhou ako nerovnosťou terénu. 
To ale neplatilo pre perfektne 
pripraveného Maroša Štefaňáka, 
ktorý trasu 12 metrov prebehol 
za neuveriteľných 21,18 sekúnd! 
Druhý v  ťahaní skončil Zlatner 
(25,76 s), tretie miesto patrilo 
za výkon Derkačovi (27,51s). 
Nešťastne sa ťahanie kamióna 

skončilo pre domáceho Petra 
Kováča, ktorý si privodil zranenie 
achylovky.  Záver patril silnému 
úchopu. Strongmani ale nenosili 
tradičné kufre, ale Braňo pre 
nich pripravil autofúrik. I na tejto 
disciplíne nenašiel premožiteľa 
Maroš Štefaňák a nechal za sebou 
aj druhého Vrtala či tretieho 
Grigláka. 

Víťazom Bánovskeho siláka 
sa teda stal Maroš Štefaňák, ktorý 
toho roku našiel premožiteľa iba 
v Kajali. Ostatné kolá boli pre neho 
úspešné a zo siedmych kôl si tak 
pripísal šesť tohtoročných prven-
stiev. V  súčte bodov ho tak už 
nik nepredstihol a stal sa novým 
profesionálnym pretekárom 
Slovenskej asociácie silných 
mužov.  Druhé miesto obsadil 
Ľubo Griglák. Je veľká škoda, že 
sme ho nemohli vinou zranenia 
vidieť na viacerých podujatiach. 
Krásnym striebrom z  pomerne 
ťažkej a náročnej súťaže sa vrátil 
vo veľkom štýle a  dúfame, že 
v  budúcom roku bude atakovať 
postupovú pozíciu, ktorá mu 
v  minulom roku tesne ušla. Na 
tretí stupienok si vystúpil Zlatner. 

Ten sa zúčastnil len na štyroch 
kolách Slovenského pohára. Bolo 
by veľmi zaujímavé vidieť, koľko 
bodov by mal pri vyššej účasti. 
Ako ostatní pretekári, aj Zlatner 
predviedol bravúrny výkon a  len 
drobné zaváhania ho obrali 
o  prvenstvo na pretekoch. Zaují-
mavý bude hlavne budúcoročný 
súboj Griglák – Zlatner – Piros!

Súbežne so silnými mužmi sa 
na parkovisku pred nemocnicou 
predviedli aj silné ženy. Tie boli 
síce mierne unavené po pretekoch 
v  Košiciach, ale ak túžili získať 
body, povinnosť im velila zabrať 
naplno. Na nežnejšie pohlavie 
čakalo v rámci tretieho kola 
prestížnej Euroligy silných žien, 
päť disciplín. Dvíhanie klady, pre-
hadzovanie gule, nosenie kufrov, 
nosenie vriec a ťahanie automo-
bilu. Nič pre slabé povahy.  Najviac 
bodov sa v Bánovciach podarilo 
získať 23-ročnej východniarke 
Jane Vaškovej. Dokázala zvíťaziť 
v dvoch kolách za sebou. Martina 
Dostálová obsadila na Bánovskom 
silákovi druhú pozíciu, ako tretia 
skončila Majka Kubíčková.    

 (aj, sasim.sk)

Jediným Bánovčanom bol 
Peter Kováč...  Foto: sasim

U kážka excelentných výkonov a zároveň 
súťaž silných mužov a už aj žien. Aj tak 

sa dá v skratke opísať podujatie Bánovský 
silák. Jeho trináste pokračovanie sme si mohli 
vychutnať 24. septembra v centre nášho mesta. 

Bánovskí matičiari poznávali Banskú Štiavnicu
Optimizmus a radostná 

atmosféra vládla 23. sep-
tembra hneď ráno pri stretnutí 
sa matičiarov na autobusovej 
stanici pred odchodom na 
dlho očakávaný poznávací 
zájazd do Svätého Antona a 
Banskej Štiavnice. Boli sme 
teplo oblečení a pripravení 
na premenlivé a daždivé 
počasie. Celkom 49 členov 
a priaznivcov Miestneho 
odboru Matice slovenskej sa 
vydalo najprv na prehliadku 
kaštieľa vo Svätom Antone. 
Už z diaľky bolo vidno 
majestátne zrekonštruované 
sídlo Koháryovcov, neskôr 
C obu rgovcov.  Vide l i 
sme vtedajší životný štýl 
i množstvo exponátov 
prírodovedných zbierok, 
kresieb a zápiskov. Zaujala 
nás poľovnícka expozícia, 
strelectvo, sokoliarstvo, 
kynológia, rybárstvo a 
množstvo loveckých trofejí. 
Veď každoročne sa tu 
usporadúvajú atraktívne Dni 
sv. Huberta. 

V Banskej Štiavnici 
takmer všetci vystúpili 
na samý vrchol Kalvárie 
s nádherným výhľadom 
na prírodu Štiavnických 
vrchov a pomodlilo sa pred 

kaplnkami a  kostolmi. 
Podľa pripraveného plánu 
sme navštívili aj dominantu 
mesta - strážnu baštu Nový 
zámok z čias protitureckých 
bojov na Slovensku, kde sú 
vystavené dobové predmety, 
mapy a  dokumenty, staré 
zbrane, polychrómované 
drevené plastiky postáv 

Turkov v životnej veľkosti i 
makety najvýznamnejších 
protitureckých pevností. Z 
najvyššieho podlažia Nového 
zámku bol pekný pohľad na 
historické centrum Banskej 
Štiavnice. Na Trojičnom 
námestí nám sprievodkyňa 
z Informačného centra 
porozprávala o  banskej 

histórii a prezreli sme si 
aj prehliadkovú banskú 
štôlňu. Záverom nášho 
jednodňového poznávania 
sme vykonali poklonu a 
dostali  odborný výklad 
o  histórii v chráme  sv. 
Kataríny Alexandrijskej. 
Mimoriadne sú sochy 
u k r i žova ného K r ista 

a Madony s Ježiškom 
z lipového dreva od majstra 
s iniciálkami M.S. a odkrytá 
nástenná maľba posledného 
súdu ako najvzácnejšia 
súčasť chrámu... Plní 
nezabudnuteľných dojmov 
sme sa spokojní vracali späť. 

 Text a foto: MO MS 
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Do skončenia Bánovskej záhradkárskej ligy máme 
už len jeden týždeň! Ak sa chcete prísť pochváliť do 
redakcie so svojou úrodou rajčín, zemiakov či mrky, 
kde ju odvážime a odfotíme, volajte vopred na 0948 602 
422. Iba upozorňujeme, že do súťaže môžete prihlásiť 
iba tú zeleninu, ktorá bola dopestovaná na území mesta 
Bánovce nad Bebravou a jeho prímestských častiach! 
Liga končí 10. októbra 2017! 

 Alena Borszéková, šéfredaktorka        

Naj rajčina
1. 1083 g   Daša Michaličková, Ulica K Zornici
2. 979 g    Štefan Šuňal, Biskupice  
3. 800 g    Pavol Žitňanský, Pribinova ulica
Naj zemiak
1. 939 g    Branislav Grznár, Malé Chlievany
2. 709 g    Pavol Žitňanský, Pribinova ulica
Naj mrkva
1. 433 g   Branislav Grznár, Malé Chlievany

Bánovská záhradkárska liga

Obec Horňany ponúka 
na prenájom multifunkčný priestor 
v miestnom parku, využívaný ako 

pohostinstvo. Objekt použiteľný na 
rôzne účely. Pre bližšie informácie 

volajte Obecný úrad Horňany 
032/ 6487 201.

Bánovský jarmok 
a dopravné obmedzenia v meste

 Predám garáž pri 
Bytovom družstve na 
Dubničke. Tel. 0918 724 
240
 Kúpim 1 -2 izbový 
byt – hotovosť. Tel. 0915 
845 925.
 Kúpim ľudové kroje, 
plachty, obrusy a iné staré 
textílie. Tel. 0902 708 047.

INZERCIA

Z dôvodu konania 
Tradičného bánovského 
jarmoku v dňoch 13.  a 14. 
októbra 2017 (piatok 
a  sobota) bude vo štvrtok 
12. október od 18.00 h 
vjazd na parkovisko pred 
nemocnicou uzavret ý. 
Prosíme vodičov, aby do 
tejto hodiny svoje vozidlá 

z parkoviska odparkovali. 
Parkovisko bude uzavreté 
do soboty 14. októbra, 
približne do 20.00 h.

Kapacita parkovacích 
miest na parkovisku pred 
nemocnicou bude znížená 
z  dôvodu inštalácie kolo-
točov a atrakcií už od pod-
večerných hodín v  stredu 

11. október. Takto čiastočne 
obsadené parkovisko bude 
maximálne do pondelka 
večera 16. októbra.

Od skorých ranných 
hodín v piatok 13. októbra 
do soboty 14. októbra 
približne do 20.00 h bude 
taktiež uzatvorená časť 
Sládkovičovej ulice. Na 

obchádzku vodičov upo-
zornia dočasné dopravné 
značky.

Ď a k u j e m e  z a 
porozumenie a zhovie-
vavosť vzhľadom k  obme-
dzeniam súvisiacim s týmto 
podujatím.
 Mestské kultúrne stredisko
  spol. s r.o.


